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PROCES – VERBAL 
 

încheiat în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local Municipal Brăila din data de  
12.03.2024, ora 09:00 – sala Companiei de Utilităţi Publice “Dunărea” S.A.  Brăila 

 
 

  

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
 Doamnelor şi Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi,  
 În conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (2) și 
alin. (3) lit. a) și ale art. 135 alin. (4) din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia Primarului Municipiului Brăila                     
nr. 279/23.01.2024, a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local Municipal Brăila. 

Conform art. 138 alin. (15) din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, câte un exemplar din procesul – verbal al ședinței 
ordinare din data de 29.02.2024 și din procesul – verbal al ședinței extraordinare cu 
convocare de îndată din data de 07.03.2024 au fost puse la dispoziţia dumneavoastră în 
timp util, în vederea lecturării conţinutului, iar în urma verificării acestora s-a constatat că 
nu au fost observaţii la comisii, drept pentru care vă supun spre aprobare procesele – 
verbale menţionate anterior. 

- Cine este pentru ? 
 - Cine se abţine ? 

- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi procesele - verbale menționate anterior au fost aprobate. 

 Prin H.C.L.M. Brăila nr. 125/29.02.2024 a fost ales ca preşedinte de şedinţă pentru 
luna martie 2024, domnul consilier local municipal ORZAN RĂZVAN –IONUȚ, pe care îl 
invit să preia conducerea lucrărilor şedinţei. 

 

Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  
Doamnelor şi domnilor consilieri, domnule Primar, stimaţi invitaţi vă asigur că 

lucrările prezentei şedinţe se vor desfăşura în conformitate cu prevederile art. 137 din 
O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
iar în acest sens vă informez că în urma apelului nominal făcut de domnul Drăgan Ion, 
Secretarul General al Municipiului Brăila, sunt prezenţi 25 de consilieri, domnul consilier 
Coman Florin și doamna conslier Voineag Cristiana participă online la ședință, prin 
conectare la platforma de videoconferință ZOOM, iar doamna Rădulescu Daniela – Elena 
și domnul Vărzaru Dan – Andrei lipsesc motivat, astfel şedinţa fiind legal constituită.  

 
Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 

În conformitate cu prevederile art. 135 alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019, cu 
modificările și completările ulterioare, la propunerea inițiatorului, domnul Primar Viorel – 
Marian Dragomir, se retrage de pe proiectul ordinii de zi, proiectul de hotărâre de la 
punctul 28, respectiv: Aprobarea PLANULUI URBANISTIC ZONAL pentru obiectivul 
„Construire Imobil Funcțiune Mixtă, Comerț, Servicii, Alimentație Publică, Birouri. 
Locuințe colective, Organizare Șantier” la adresa din municipiul Brăila, Bulevardul A.I. 
Cuza nr.1, Lot 1 – Faleză Lot 2, între B-dul Independenței și S.C. Antena 1 – Lot 2, inițiat 
de societatea Doraly Mall S.R.L.” 

Motivul retragerii este că se așteaptă un aviz de la Consiliul Județean, care va 
completa documentația ce a fost și supusă dezbaterii publice și comunicată către 
dumneavoastră în timp util.     

De asemenea, în conformitate cu prevederile art. 135 alin. (8) din O.U.G. 
nr.57/2019, cu modificările și completările ulterioare, la propunerea inițiatorului, domnul 
Primar Viorel – Marian Dragomir, se suplimentează proiectul ordinii de zi inițial prezentat, 
cu următoarele proiecte de hotărâri: 
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 Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea 
asocierii Municipiului Brăila, prin Consiliul Local al Municipiului Brăila,  cu Județul Brăila, 
prin Consiliul Județean Brăila, pentru cofinanțarea și realizarea lucrărilor la obiectivul de 
investiții «Modernizarea spațiilor publice din Cartierele Vizirului și Buzăului» 
 

Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  
 Supunem la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul menționat de domnul 

Drăgan Ion, Secretarul General al Municipiului Brăila:  
- Cine este pentru ? 

 - Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost introdus pe ordinea de zi. 
 
Se supune la vot proiectul ordinii de zi modificat, ținând cont și de precizările 

menționate de domnul Secretar General al Municipiului Brăila. 
 

1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:     
Aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al REGIEI AUTONOME ADMINISTRAŢIA 
ZONEI LIBERE BRĂILA, pe anul 2024.  

 
2) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea etapizării proiectului „Reabilitare, modernizare și dotare Școala Gimnazială 
Mihai Viteazul Brăila” – cod SMIS 122279.  
 

3) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:      
Stabilirea situaţiilor care motivează acordarea ajutoarelor de urgență precum și aprobarea 
Regulamentului de acordare a ajutoarelor de urgență la nivelul municipiului Brăila.  

 
4) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  

Modificarea și completarea Regulamentului privind emiterea avizelor  pentru execuția 
lucrărilor care afectează suprafețe ale domeniului public sau privat al Municipiului Brăila, 
condițiile de refacere a suprafețelor afectate și obligațiile beneficiarului la terminarea 
lucrărilor, aprobat prin H.C.L.M. Brăila nr. 143/28.03.2023.  

 
5) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  

Modificarea și completarea Regulamentului de organizare și funcționare a 

spațiilor de joacă pentru copii (inclusiv a pistelor de role și skateboard) și a spațiilor 
de relaxare pentru adulți amenajate pe domeniul public al Municipiului Brăila, 
aprobat prin H.C.L.M. nr. 472/27.09.2023.  

 
6) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:     

Aprobarea Regulamentului privind modul de organizare și funcționare a Pieței de Pește 
din cadrul proiectului ”Piața de Pește”.  

 
7) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea Inventarului Domeniului Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. 
Brăila nr. 325/30.09.2011, cu modificările și completările ulterioare, la Capitolul G, 
Subcapitolul G1, poziția nr. 3, cu imobilul denumit generic „Piața de pește”, situat în 
Brăila, Piața Poporului nr. 23, amplasat în „Piața Halelor – lot 1”, conform documentației 
cadastrale și a procesului – verbal de recepție la terminarea lucrărilor nr. 
100050/16.06.2023, declararea bunului ca fiind de uz sau interes public local, precum și 
completarea Contractului de concesiune nr. 28620/27.10.2020 privind gestiunea directă a 
serviciului public de administrare a piețelor, târgurilor și oboarelor din Municipiul Brăila.  
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8) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:    
Modificarea destinației sumelor cu care a fost majorat capitalul social al societății 
Administrația Piețelor și Târgurilor S.A. Brăila, conform H.C.L.M. Brăila 
nr.50/27.02.2014 și H.C.L.M. Brăila nr.252/30.09.2015.  

 
9) Proiect de hotărâre inițiat de domnii consilieri locali municipali Alexandru 

Drogeanu, Marius – George Sandu, Constantin Sîrbu, Petrică – Costel Popa, Mihai – 
Viorel Pascale și Ionel Alexandru privind: Eliminarea taxei pe apa de ploaie din facturile 
emise de către CUP Dunărea Brăila către cetățenii din Municipiul Brăila, dar și către 
persoanele juridice care își desfășoară activitatea economică în Municipiul Brăila, 
începând cu 01.03.2024. 
 

10) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  
Modificarea Inventarului Domeniului Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. 
Brăila nr. 325/30.09.2011, cu modificările și completările ulterioare, la Secțiunea I „Bunuri 
imobile”, Capitolul G, Subcapitolul G4, poziția nr. 11 și Subcapitolul G9, poziția nr. 3, 
conform Raportului de evaluare nr. 59511/13.02.2024, completarea Anexei nr. 1 la 
Secțiunea a II - a „Bunuri mobile”, cu pozițiile nr. 47 și nr. 48, precum și darea acestora în 
administrare Serviciului de Utilitate Publică de Administrare și Gospodărire Locală Brăila, 
prin completarea contractului de administrare nr. 1/40164/13.12.2019.  

 
11) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea Inventarului Domeniului Public al Municipiului Brăila, la Secțiunea a II-a, 
bunuri mobile – Anexa nr. 2, cu 9 noi poziții, pozițiile nr. 25 – 33 reprezentând bunuri de 
uz public „autobuze electrice” și „stații de încărcare rapidă”, conform proceselor - 
verbale de recepție nr. 171240/2537/23.10.2023, nr. 171227/2533/23.10.2023, nr. 
171231/2535/23.10.2023, nr. 171235/2536/23.10.2023, nr. 171244/2538/23.10.2023,              
nr. 171247/2539/23.10.2023, nr. 128465/18.08.2023, nr. 212998/21.12.2023 și                     
nr. 213003/21.12.2023, declararea bunurilor ca fiind de uz sau de interes public local, 
modificarea valorilor de inventar prevăzute în Anexa nr. 2 din Secțiunea a II – a, ca urmare 
a aplicării prevederilor O.U.G. nr. 64/2022 și O.U.G. nr. 44/2023,  precum și transmiterea 
acestora societății Braicar S.A. Brăila în vederea exploatării.  

 
12) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  

Aprobarea actului adițional nr. 11 la Contractul de delegare a gestiunii serviciului public de 
transport local în Municipiul Brăila nr. 13828/11.06.2020.  
 

13) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Dr. Constantin Hepites nr. 1.  

 
14) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Golești nr. 21.  

 
15) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Mare nr. 35 lot 2.  
 

16) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în 
Brăila, str. Unirii nr. 216.  
 

17) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local Municipal Brăila şi aprobarea componenţei 
comisiei de licitaţie pentru concesionarea unui bun imobil, în suprafață de 2.000 mp, situat 
în perimetrul II (parcela T45, P323/1, Lot 1/16), aflat în administrarea Regiei Autonome 
„ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE BRĂILA”.  
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18) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea asocierii Municipiului Brăila, prin Consiliul Local al Municipiului Brăila,  cu 
Județul Brăila, prin Consiliul Județean Brăila, pentru cofinanțarea și realizarea lucrărilor la 
obiectivul de investiții «Modernizarea spațiilor publice din Cartierele Vizirului și 
Buzăului». 

 
19) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  

Alegerea preşedintelui de şedinţă pentru luna aprilie 2024. 
 

20) Alte probleme. 
 

 Cu unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată.  
 

 Trecem la dezbaterea punctului 1 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al REGIEI AUTONOME ADMINISTRAŢIA ZONEI LIBERE BRĂILA, pe anul 
2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 18 voturi ”pentru” și 7 voturi împotrivă ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
 Trecem la dezbaterea punctului 2 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea etapizării proiectului 
„Reabilitare, modernizare și dotare Școala Gimnazială Mihai Viteazul Brăila” – cod 
SMIS 122279. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 3 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Stabilirea situaţiilor care motivează 
acordarea ajutoarelor de urgență precum și aprobarea Regulamentului de acordare a 
ajutoarelor de urgență la nivelul municipiului Brăila. 
 Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
 Discuţii? 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 4 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea și completarea 
Regulamentului privind emiterea avizelor  pentru execuția lucrărilor care afectează 
suprafețe ale domeniului public sau privat al Municipiului Brăila, condițiile de refacere a 
suprafețelor afectate și obligațiile beneficiarului la terminarea lucrărilor, aprobat prin 
H.C.L.M. Brăila nr. 143/28.03.2023. 
 Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
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Discuţii? 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
  

 Trecem la dezbaterea punctului 5 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea și completarea 
Regulamentului de organizare și funcționare a spațiilor de joacă pentru copii 
(inclusiv a pistelor de role și skateboard) și a spațiilor de relaxare pentru adulți 
amenajate pe domeniul public al Municipiului Brăila, aprobat prin H.C.L.M. nr. 
472/27.09.2023.  
 Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
 Discuţii? 
 Supunem la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

  Trecem la dezbaterea punctului 6 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea Regulamentului privind modul 
de organizare și funcționare a Pieței de Pește din cadrul proiectului ”Piața de Pește. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 

 Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
     

 Trecem la dezbaterea punctului 7 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea Inventarului Domeniului 
Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, cu 
modificările și completările ulterioare, la Capitolul G, Subcapitolul G1, poziția nr. 3, cu 
imobilul denumit generic „Piața de pește”, situat în Brăila, Piața Poporului nr. 23, 
amplasat în „Piața Halelor – lot 1”, conform documentației cadastrale și a procesului – 
verbal de recepție la terminarea lucrărilor nr. 100050/16.06.2023, declararea bunului ca 
fiind de uz sau interes public local, precum și completarea Contractului de concesiune nr. 
28620/27.10.2020 privind gestiunea directă a serviciului public de administrare a piețelor, 
târgurilor și oboarelor din Municipiul Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru?  
- Cine se abţine? 
- Cine este împotrivă? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.         
 

 Trecem la dezbaterea punctului 8 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea destinației sumelor cu care a 
fost majorat capitalul social al societății Administrația Piețelor și Târgurilor S.A. Brăila, 
conform H.C.L.M. Brăila nr.50/27.02.2014 și H.C.L.M. Brăila nr.252/30.09.2015. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
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- Cine este împotrivă ? 
Cu 18 voturi ”pentru” și 7 voturi abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, 

Drogeanu Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  
Sandu Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat.        

 

 Trecem la dezbaterea punctului 9 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de domnii consilieri locali municipali Alexandru Drogeanu, Marius – George 
Sandu, Constantin Sîrbu, Petrică – Costel Popa, Mihai – Viorel Pascale și Ionel 
Alexandru privind: Eliminarea taxei pe apa de ploaie din facturile emise de către CUP 
Dunărea Brăila către cetățenii din Municipiul Brăila, dar și către persoanele juridice care își 
desfășoară activitatea economică în Municipiul Brăila, începând cu 01.03.2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier, Gojan Petru: 

 La acest proiect de hotărâre nu particip la dezbatere și vot. 
 

Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
 Am citit raportul de specialitate și am constatat că ați venit cu un aviz negativ. 
Domnule Primar, se vede că nu vreți să sprijiniți brăilenii. Observ că în foarte multe 
localități din țară taxa pe apa pluvială a fost eliminată, la Iași, la Constanța, la Baia Mare, 
la Rm. Vâlcea, la Buzău. La Buzău colegii dumneavoastră de partid sunt întotdeauna cu 
un pas înainte. Nu mai spun de Craiova unde doamna Olguța Vasilescu este în 
Champions League.   
 Aș dori să vă prezint, dacă îmi permiteți, un exempu de ”așa da”: Asociația 
Vranceaqua, o societate din Vrancea asemănătoare A.D.I. Dunărea, în urma unei adunări 
generale a eliminat taxa pe apa de ploaie. Aici cum este posibil și la noi nu? Doresc să vă 
înmânez această hotărâre, poate vă inspiră și faceți un pustiu de bine brăilenilor. Vis-a- vis 
de temeiul legal am mai discutat și cu altă ocazie, dar să revenim asupra acestuia. 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 114/2018 abrogă un set de articole din Legea          
nr. 241/2006 prin care operatorii erau obligați să factureze apa de ploaie. Aici intră 
alin.(23) din art. 31 care spune că costurile generate de transportul, epurarea și evacuarea 
apei sunt suportate de către utilizatorii de serviciu. 
 Domnule Primar, se pare că ați devenit inamicul public nr.1 al brăilenilor deoarece 
dumneavoatră nu doriți să eliminați taxa pe apa de ploaie. Este greu să renunțați la suma 
de milioane de euro pe care CUP Dunărea vi le pune la dispoziție. Dumneavoastră nu mai 
reprezentați interesele cetățenilor, dumneavoastră vizați interesele colabolatorilor 
dumneavoastră. Aș dori să vin cu o recomandare, dacă îmi permiteți. Vă recomand să vă 
aplecați mai mult asupra raportului de specialitate, să aprofundați și să dați un aviz pozitiv 
acestui raport, astfel încât să scutiți brăilenii de jugul ăsta cu apa pluvială, cu toate taxele 
astea pe care dumneavoastră tot timpul ni le băgați pe gât. 
 

Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
 Doamnelor și domnilor consilieri, avem depus un proiect pentru eliminarea taxei pe 
apa de ploaie. Conform raportului de specialitate care ni s-a dat observăm că serviciul de 
canalizare cuprinde și apa pluvială. Acest raport care ni s-a dat ne duce către contractul 
de finanțare nr.422, ne duce către proiectul regional de dezvoltare, dar nu vedem nicăieri 
apă meteo. Contractul de finanțare nr.422 nu mi s-a pus la dispoziție să-l citesc. Proiectul 
regional de dezvoltare este un proiect în care Autoritatea Națională de Reglementare 
pentru Serviciile Comunității de Utilități Publice a fost desemnată să implementeze la nivel 
național, fără să adauge altceva decât ce este scris în lege, o strategie de tarifare prin 
Asociația de Dezvoltare Intercomunitară, care Președinte este domnul Dragomir, care este 
și Primar al Brăilei. Referitor la apa de canal și canalizare nu este implimentat, în această 
strategie de tarifare, prețul apei meteo. Conform Legii nr. 241/2006, așa cum ni se dă în 
acest raport de specialitate, serviciul de canalizare cuprinde colectarea, transportul, 
evacuarea apelor uzate, evacuarea apelor pluviale și de suprafață în intravilanul 
localităților. Ne uităm pe strategia de tarifare și serviciilor publice de alimentare cu apă și 
canalizare și nu vedem nicăieri apa meteo. Aici este marea problemă, a noastră, a tuturor. 
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Dacă observăm că directivele Uniunii Europene indică un indice de suportabilitate pentru 
stabilirea unui nivel minim de suportabilitate la nivelul 2,5% asupra populației, asupra 
gospodăriilor care a fost unul dintre venitul mediu pe gospodării, care a fost unul dintre 
indicatorii pentru calcularea tarifului de apă și canal. După cum observăm venitul mediu al 
gospodăriei în Brăila este mai mare decât venitul mediu al unei gospodării din Cluj, din 
Brașov, din Iași, deoarece prețul nostru la apă este mai mare sau la egalitate decât în 
aceste județe.   
 Revin în continuare la strategia de tarifare care, cum am spus, este un document 
care trebuie respectat de noi toți. Uniunea Europeană nu ne spune să ne îndatorăm, nu ne 
spune să ne punem populația la o cheltuială inutilă mare, deoarece CUP Dunărea vrea să 
câștige profit. Sunt ținte de performanță de 15% în această strategie, la pagina 9. La 
pagina 7 avem prețul, cum este format din apă și canal. Nu avem preț de apă meteo. Tot 
în strategie avem planul anual de evoluție a prețurilor. Observăm că pentru 2024 este 
undeva la 3% pentru apă și pentru canal. Nu este pentru apă meteo. Observăm într-un 
raport că cantitatea de apă uzată și revin din nou la factura de la CUP Dunărea în care 
este cuprins apă canal, apă canalizare și apă meteo. Sunt trei lucruri, care în strategia de 
tarifare sunt cuprinse numai două și totuși cantitatea de apă uzată evacuată de utilizatorii 
casnici reprezintă o cotă procentuală cuprinsă între 80% și 100% din cantitatea totală de 
apă rece furnizată, iar la noi CUP Dunărea facturează 100%. Toată lumea știe, doamnelor 
și domnilor consilieri, bănuiesc că aveți acasă, la blocuri, dar la case în general, observați 
că ce intră în casă atâta și iese. Pe reabilitare și modernizare sisteme de apă și apă uzată 
nu observăm nimic care să construiască sau să modernizeze conducte de apă meteo. 
Vedem pe canalizare și cum am zis canalizarea cuprinde această apă.  
 Dacă ne uităm puțin mai departe în raportul de specialitate ni se aduce la 
cunoștință, ni se pune o hârtiuță prin care ne spune că rezilierea contractului de finanțare, 
suspendarea plăților și recuperarea sumelor sunt suportate și se închide contractul. Este o 
minciună deoarece ce ni s-a spus nouă este doar o parte din art. 2. Face referire la anexa 
1 a condițiilor specifice aplicabile programului operațional infrastructură mare 2014 – 2020 
în care nu există nicăieri nimic legat de apa meteo.  

De aceea, domnilor consilieri, astăzi avem ocazia să eliminăm această apă, 
indiferent cum ați dat dumneavoastră avizul, deoarece mâine când veți merge pe stradă, 
populația Brăilei, cetățenii se uită la dumneavoastră cu alți ochi, iar domnul Primar în 
următoarele luni, asta este mai grav, când va fi întrebat în campania electorală de ce nu a 
eliminat taxa de apă meteo va da vina pe dumneavoastră, domnilor consilieri. De aceea vă 
rog să vă gândiți bine înainte de a vota. Cetățenii Brăilei sunt astăzi pe primul loc. Avem 
semnături și vorba aia ”am întrebat 100 de români” și toți mi-au dat acceptul că taxa de 
apă de ploaie trebuie eliminată. Mulțumesc!      

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Înainte de a răspunde celor doi consilieri aș vrea să-l întreb pe domnul Secretar o 

chestiune tehnică, pentru că domnul consilier Sandu a afirmat că nu i s-a dat accesul la 
contractul de finanțare. Eu îmi aduc aminte că la un moment dat acest contract a fost 
supus dezbaterii Consiliului Local, dar conform unei adrese de la minister a fost nevoie ca 
toți consilierii să semneze o declarație de confidențialitate și aș vrea să-l întreb pe domnul 
Secretar dacă acest contract de finanțare europeană a fost pus la dispoziția tuturor 
consilierilor, pentru că ați făcut o afirmație astăzi și sunt foarte curios dacă vi s-a pus sau 
nu la dispoziție acest contract să-l citiți.    

 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Acest contract a fost avizat printr-o hotărâre de consiliu local. A fost o inițiativă, 

dacă nu mă înșel, a domnului consilier Boșneag. A existat un punct de vedere a autorității 
finanțatoare cu privire la clauze care sunt confidențiale datorită unor aspecte care țin de 
protejarea proprietății intelectuale. Am avut acel contract în integralitatea lui în biroul meu, 
la dispoziția tuturor consilierilor care au dorit să-l studieze și care au completat în acest 
sens o declarație de confidențialitate, așa cum a completat și domnul consilier Boșneag în 
calitate de inițiator.       
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Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Pentru mine, ca specialist în contracte, mi se pare că nu se pune la dispoziție este 

corect că s-a semnat, dar din contract pot spune clar că nu apare nicăieri apă meteo, nu 
apare nicăieri reabilitare conducte apă meteo, nu apare nicăieri o stație de epurare apă 
meteo specificat. Mulțumesc!    

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, dacă sunteți la fel de specialist în contracte, așa cum sunteți și 

în masacrarea limbii române, m-ați convins. Tehnic nu am să vă mai explic că în strategia 
de tarifare sunt incluse mai multe costuri și chiar dumneavoastră ați citit la un moment dat, 
inclusiv de epurarea apei pluviale, nu meteo, ce ați citit dumneavoastră. Eu am să vă 
răspund vis-a-vis de acest proiect la niște lucruri punctuale, vis-a-vis de o strategie a 
dumneavoastră. Apa de ploaie este într-adevăr o campanie la nivel național la PNL, care 
se folosește de o problemă reală, dar pe care o manipulează în interes politic și electoral. 
Eu nu cred că există cineva în sala aceasta și în oraș care să creadă că este o pură 
întâmplare și o simplă coincidență prin care liberalii din diferite județe ale țării au deodată 
aceeași grijă pentru apa de ploaie, culmea înainte de campania electorală, asta după ce 
trei ani de zile au dormit. Știți unde este această campanie a liberalilor? În orașele cu 
primari PSD. Le avem pe toate aici enumerate și le-am printat. Unde sunt primari PSD 
liberalii merg pe aceeași chestiune. Sincer vorbind toți, dar absolut toți, dorim să plătim 
mai puțin sau aproape deloc în perioada alegerilor. Politicienii încep pomeni electorale, 
unii dau ciocolată gratis, alții dau ulei, alții dau apă gratis și mai era, dacă vă mai aduceți 
aminte, domnul Dan Diaconescu care dădea 20.000 de euro la fiecare român.   

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Nu are nicio legătură cu ședința de azi. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Prefectul din Olt este candidatul PNL la primărie. Acolo a promis apă gratis și când 

s-a dus acum câteva zile în campanie au ieșit oamenii cu gălețile goale să le dea apa 
gratis. Oamenii au înțeles că este doar o manipulare ieftină, lucru pe care îl faceți și 
dumneavoastră la Brăila. Personal am să vă spun următorul lucru: și eu doresc să se 
plătească cât mai puțin, dacă legea ne permite. Eu ca Primar, dacă ar fi după mine și am 
avea legi clare în acest sens, nu aș dori să se plătească nicio taxă, dar în toată lumea 
civilizată din Europa și până în Africa statul reglementează prin legi taxe și impozite, pe 
care parlamentarii le stabilesc, Ministerul Finanțelor emite codul fiscal și primarii sunt 
întotdeauna obligați să le aplice și de aici tot jocul politic. Fiind în perioada alegerilor foarte 
mulți politicieni devin populiști și aprobă orice măsură, care cred ei că le aduce voturi. La 
Brăila din 4 în 4 ani consilierii PNL fac un singur lucru: circ ieftin. Dovadă este faptul că la 
Brăila, la fel cum este în alte județe, înaintea campaniei electorale promiteți că scoateți 
apa de ploaie. În trecut ați montat corturi în Brăila și ați vrut să faceți referendum și să mă 
schimbați din funcție. Vă citesc articole din campania dumneavoastră electorală 
anterioară, unde ați strâns 10.000 de semnături: Liberalii hotărâți să elimine taxa pe apa 
de ploaie. După aceea ați vrut să faceți referendum și când ați văzut cât costa ați 
abandonat. Știți de ce? Pentru că atunci ca și acum ați fost obligați să înțelegeți că apa de 
ploaie se scoate doar prin lege și nu de către Primar. Un deputat liberal alături de alți 
parlamentari au dat o lege prin care s-a scos din factură apa de ploaie, iar în luna  
decembrie Parlamentul a anulat inițiativa legislativă a deputatului PNL prin care s-a scos 
apa de ploaie din factură, prin lege și nu prin hotărâre de consiliu local. După aceea când 
s-a abrogat articolul: ”Liberalii vor să vină în C.L.M. cu eliminarea taxei pe apa de ploaie”. 
Doar în campania electorală jucați așa ceva, trei ani de zile nu existați. Vine campania: 
hop, apa de ploaie!     

Din patru în patru ani reîncălziți aceeași ciorbă cu apa de ploaie. Ați mai făcut una 
acum: ați dat în judecată, dar exact când era ziua judecății ați fost ocupați și ați cerut 
amânarea. Inițiatorii procesului au plecat la Bruxelles la plimbare. 

Concluzia este așa: jucați ieftin, manipulați dezastruos și încercați permanent să 
păcăliți brăilenii. Vă cățărați pe nemulțumirea oamenilor reluând același film prost înainte 
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de orice alegeri, ca pe un copy-paste sortit eșecului și o acțiune demagogică fără o bază 
legală. Faceți doar circ electroral din 4 în 4 ani și este din ce în ce mai penibil.  

La Brăila consilierii PNL critică taxa pe apa de ploaie, dar ce credeți dumneavoastră 
că fac primarii PNL din țară? V-am scos dovezile.  

Suceava, primar PNL: ”Facturi uriașe pe apa de ploaie”. La Suceava cu primar PNL 
se plătește apa de ploaie.  

Iași, primar PNL: ”Surprizele din facturi: ApaVital taxează ieșenii și pentru ploaia din 
parc”. 

Arad, primar PNL: ”Taxa pe apa de ploaie se aplică și la Arad”. 
Oradea: ”Țeapa de ploaie”. Se plătește apa de ploaie și la Oradea.  
Bistrița, primar PNL: ”De ce plătim apa de ploaie” unde răspunde directorul 

AQUABIS: ”Așa prevede Regulamentul ANRSC pentru toată România, Parlamentarii au 
încercat să suspende prin lege această taxă de câteva ori, dar nu le-a ieșit ”.  

Sibiu, orașul domnului Iohannis: ”De ce plătim și apa de ploaie?” 
Ploiești, primar PNL: ”De 5 luni e secetă în Ploiești, dar noi plătim taxa pe apa de 

ploaie”. Articolul este din 26.11.2023. 
 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Ca și la Brăila. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Arad. 
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Iar Arad? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Iar Arad, pentru că au pus pe site-ul companiei de ce să plătești apa de ploaie. Este 

de ieri. Știri de Cluj, aici devine mai interesant: ”Clujenii furioși că achită apă de ploaie la 
preț de apă potabilă. Ne-au răspuns că se iau după ce le transmite ANM. Plouă sau nu 
plouă, depinde ce zice Busu” 

Lugoj: ”Se caută capital politic. Taxa pe apa de ploaie imposibil de eliminat”. Partea 
cea mai interesantă la Lugoj este declarația unui primar PNL care spune așa: ”Eu m-am 
săturat de discursurile politicienilor spuse doar pentru că majoritatea oamenilor să-i 
voteze. Este de neconceput ca unii consilieri să ne spună că trebuie eliminată taxa care 
reprezintă apa meteo atâta timp cât legislația este clară și obligatorie. Apa se adună din 
curțile oamenilor și de pe acoperișuri, merge în sistemele de canalizare pe care Primăria 
Lugoj l-a dat în administrare Meridian-ului. Apa merge prin niște țevi și uneori este 
pompată către stația de epurare. Este un proces care generează costuri, care sunt 
prevăzute în legislație și sunt urmărite de Curtea de Conturi.”   

Acum dacă am depășit aceste chestiuni și v-am dovedit că în orașele cu primari 
PNL se plătește apa de ploaie, am să vă spun că în mod regulat Primăria a solicitat 
Ministerului Investițiilor și Proiectelor Europene să putem să scădem tarifele, iar dânșii mi-
au răspuns că strategia de tarifare este parte componentă și obligatorie a contractului de 
finanțare, iar strategia de tarifare include printre altele inclusiv prețul apei de ploaie. Am 
aici semnăturile tuturor primarilor PNL și PSD din acest județ care au votat strategia de 
tarifare pentru prețul la apa meteo și epurarea apei meteo. Semnătură cu semnătură. 
Unde sunt biletele galbene sunt primarii PNL care au votat.   

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Și cele roșii unde sunt? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu vă răspund. În 2021 Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene ne răspunde: 

Considerăm inoportună modificarea tarifelor aplicate de către CUP Dunărea.  
Urmare a demersului dumneavoastră am primit o nouă adresă de la Ministerul 

Investițiilor și Proiectelor Europene și am să vă citesc din ea: Aveți obligația să aplicați 
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pentru serviciile pe care le furnizați prețul, tariful și strategia tarifară care include și 
epurarea apei meteo. În cazul în care beneficiarul nu aplică prețul, tariful și strategia 
tarifară AMPOIM va putea considera reziliat în deplin drept contractul de finanțare, fără 
punere în întârziere, fără intervenția instanței de judecată și fără orice altă formalitate, cu 
recuperarea proporțională a finanțării acordate.  

În concluzie orice modificare a strategiei de tarifare votată de toți primarii PNL și 
PSD din acest județ va conduce la anularea contractului de finanțare în valoare de 240 de 
milioane de euro, cu implicații foarte grave. Și eu îmi doresc să fie totul cât mai ieftin, dar 
nu-mi doresc să pierd bani europeni și dacă vă întrebați ce se întâmplă cu acel contract de 
finanțare mergeți în tot județul ca să vedeți lucrările de apă și canalizare de acolo. Ați mai 
venit în consiliul local și în trecut, de fapt Canciu nu dumneavoastră, dumneavoastră doar 
ați semnat, cu niște proiecte copy paste de la Timișoara, cu numele străzilor de la 
Timișoara. Ați venit apoi cu niște proiecte la care ați greșit calculele matematice. Dar să 
veniți acum în 2024 cu un proiect de hotărâre prin care solicitați Consiliului Local să se 
aplice un articol de lege abrogat eu n-am mai întâlnit niciodată așa ceva. Acum, ori nu ați 
citit ce ați semnat, ori juriștii dumneavoastră de la PNL nu există, pentru că efectiv ați 
propus consiliului local să se pună în aplicare un articol din iulie 2018 abrogat în 
decembrie 2018. Fiind an electoral logic toți consilierii vor să fie populiști, să coste totul cât 
mai puțin. Pentru că și consilierii doresc să fie populiști există riscul foarte mare ca un 
astfel de amendament al dumneavoastră cu legislația abrogată să fie votat în consiliul 
local. Vreau să-l întreb pe domnul Secretar General ce se întâmplă dacă se votează în 
consiliul local un proiect de hotărâre care face referire la un articol abrogat.   

 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Vreau întâi să fac o precizare. Tot ceea ce se întâmplă în consiliul local se întâmplă 

în executarea și aplicarea unui cadru legal superior hotărârilor consiliului local, într-un 
cadru normativ dat de lege. Dacă nu există cadru legal consiliul local nu poate aproba 
hotărâri în momentul respectiv. Așadar dacă articolul de lege nu este în vigoare fiind 
abrogat, așa cum spune domnul Primar, hotărârea de consiliu local nu îndeplinește 
condițiile de legalitate. Ea poate fi votată, fără doar și poate. Secretarul nu poate să facă 
altceva decât să pună în scris ceea ce am spus, după care actul merge la Prefectură care 
decide.        

 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Mă bucur că domnul Primar este în asentimentul meu și în asentimentul tuturor 

cetățenilor acestui municipiu și își dorește ca apa de ploaie să aibă un cost mult mai mic. 
Nemulțumirea mea și a majorității cetățenilor acestui oraș este că suntem taxați cu apă de 
ploaie, cu apă pluvială atunci când nu plouă, doar pe baza unor statistici. Propunerea mea 
și toți din sală vor fi de acord cu mine ca și CUP Dunărea să instaleze pluviometre 
omologate în stațiile proprii, pe suprafața municipiului Brăila astfel încât cetățenii să fie 
taxați pe ce se întâmplă. Este aberant că plouă cu găleata la Bărăganu, 60-70 l/mp, dar la 
Brăila nu pică o picătură, dar noi suntem taxați. Nu mi se pare nici legal un astfel de lucru 
și propun să se supună la vot acest amendament. Este vorba despre pluviometre 
omologate în stațiile CUP Dunărea, pluviometre smart care se pot integra cu softul de 
facturare, astfel încât lucrurile să decurgă cât mai simplu și mai ușor.     

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, o să vă surprindă, dar eu sunt de acord cu propunerea 

dumneavoastră, doar că pentru acest lucru trebuie să se schimbe legislația, pentru că 
avem o prevedere care menționează clar că apa de ploaie se facturează pe baza 
raportărilor transmise de Administrația Națională de Meteorologie. La fel ca și în cazul apei 
de ploaie, dacă se schimbă legislația noi toți suntem de acord să o aplicăm. Haideți să 
vedem dacă se schimbă legislația și apoi să venim să propunem în consiliul local ceva ce 
nu este în legislație. Cred că ar fi bine, atunci când aveți astfel de propuneri, să vă sfătuiți 
cu cineva pe partea juridică, ca să nu ne mai propuneți în consiliul local hotărâri nelegale 
indiferent de intenția dumneavoastră, care poate fi într-adevăr una bună.  
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Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Dar este legal să se factureze un serviciu inexistent? Dacă nu plouă să mi se 

factureze apă de ploaie? 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu este absolut deloc legal, dar așa comunică Administrația Națională de 

Meteorologie și vă dați seama cine suntem noi să-i contrazicem pe ei ca agenție națională.  
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Am rămas surprins cât de binevoitor sunteți, domnule Primar, să eliminați apa de 

ploaie din facturi. Cu toate acestea vreau să vă aduc aminte că în 2017 când am inițiat 
proiectul de hotărâre cu aceeași temă, a fost respins de aceeași majoritate PSD și nu era 
nicio campanie electorală.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
A fost mai târziu. 
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Da, sigur. Peste trei ani.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Erau alte alegeri.  
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
În fine, mai puțin contează. În iulie 2018 a fost promulgată, de către președintele 

drag dumneavoastră, o lege care dădea voie să elimine apa de ploaie. Prin mărinimia sa 
guvernul PSD după câteva luni prin Ordonanța de Urgență nr. 114/2018 a eliminat acest 
paragraf. Întotdeauna ceilalți sunt vinovați.  

CUP Dunărea mai spune că strategia de tarifare a fost aprobată prin votul unanim 
la nivel de județ. Da, așa este, dar cei care au votat au votat în interesul UAT lor. 
Dumneavoastră în calitate de Primar al municipiului Brăila și totodată și președinte al ADI 
Dunărea ce interese ați avut? Ale brăilenilor? Nu cred. Dumneavoastră sunteți ca un 
vultur, priviți totul peste județ, dar nu vă interesează, și asta zic eu că e destul de neplăcut, 
exact ceea ce vă spuneam înainte: Se fură prin facturi cetățenii Brăilei. Mă refer la niște 
lucruri aparent banale: anumite case, care au și teren în jurul lor, au făcut sesizări la CUP 
Dunărea că au gurile de canalizare astupate și au cerut celor de la CUP să vină și să 
analizeze că nicio picătură de apă de ploaie nu se duce în sistemul de canalizare. Aceștia 
au analizat și bineînțeles că au făcut același lucru pe care îl fac mereu, adică au facturat în 
continuare apa de ploaie, lucru total incorect, imoral și ilegal. Unde o să ajungem cu 
chestia asta? Când veți hotărî să sprijiniți brăilenii și nu interesele de grup? Mulțumesc!      

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Vis-a-vis de strategia de tarifare: strategia de tarifare prevede ca salariile directorilor 

de la CUP Dunărea să fie de 16-17 mii de lei? Strategia de tarifare prevede ca CUP 
Dunărea să aibă mașini de zeci de mii de euro să meargă prin Brăila? Strategia de tarifare 
prevede pierderi de 40% pe rețeaua de apă? Strategia de tarifare prevede apa de ploaie 
în facturi în lunile când nu cad precipitații? Strategia de tarifare prevede ca și CUP 
Dunărea să aibă profit de milioane de euro? Cine a pierdut strategia asta și ați găsit-o 
dumneavoastră? Vă mulțumesc! 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am asistat din nou la un circ ieftin sau la o gravă necunoaștere a legislației. De ce 

mă întrebați pe mine ceea ce scrie în lege, domnilor consilieri? Nu ar trebui să mă întrebați 
pe mine ceea ce dumneavoastră ar trebui să citiți. Că a făcut legea cineva așa, așa a 
făcut-o. Ați avut prim-miniștri, aveți parlamentari și nu au făcut nimic. Doar unul dintre ei a 
făcut și apoi s-a anulat.  
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Domnule Popa Petrică, dumneavoastră fiind la o vârstă venerabilă sunteți consilier 
din cele mai străvechi timpuri.   

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Din antichitate. Aveți dreptate.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Taxa pe apa de ploaie a fost adoptată când aveați viceprimar PNL. și ați votat în 

consiliul local. La fel au votat apoi și să se scoată. Deputații PNL au votat în cadrul acelui 
Guvern pe care l-ați criticat. Deputații PNL au votat să se elimine posibilitatea ca primăriile 
să subvenționeze apa de ploaie. Atunci nu v-a mai deranjat și veniți să-mi reproșați mie ce 
scrie azi în lege.   

Mai am o rugăminte: haideți să nu recurgem la apelative gen vultur ca să nu vi-l fac 
eu pe al dumneavoastră papagal. Haideți să păstrăm o decență a chestiunilor în consiliul 
local.   

Dacă fură cineva, domnule consilier, mergeți la Parchet. Nu veniți să ne spuneți 
aici. Sau scrieți și dați-i domnului Secretar General și dânsul sesizează Parchetul. Dacă 
spuneți că cineva fură și nu vreți să spuneți mai mult sunteți complice. Eu nu vreau să fiu 
complice cu nimeni. Dacă aveți informații că cineva fură nu le mai tăinuiți, pentru că nu e 
legal. Mergeți la Parchet și spuneți-le cine, unde, cum, în ce fel, cât, de unde știți, cine mai 
e complice ca să nu mai fie cazul de așa ceva niciodată.  

Oricât am discuta noi aici propunerea dumneavoastră nu are bază legală. Nu mă 
întrebați pe mine de ce nu are bază legală. Vorbiți cu parlamentarii să inițieze un proiect 
de lege să se voteze în Parlament și atunci primăriile îl vor aplica sau nu. Restul este doar 
can-can politic înainte de alegeri, așa cum deja v-am explicat. Ați venit în Consiliul Local 
cu un proiect de hotărâre care include un articol abrogat de lege. Oricât de mult mi-aș dori 
să vă dau dreptate, să vă plâng de milă că ați venit cu asemenea chestiune total lipsită de 
logică juridică, domnul Secretar v-a spus care este procedura și că un astfel de articol nu 
poate fi votat pentru că nu este legal. Votați, domnilor consilieri, pentru că este 
responsabilitatea dumneavoastră dacă votați un articol abrogat din lege. Cu aceasta am 
închis subiectul. 

 
Domnul consilier, Drogeanu Alexandru: 
Să spunem că prin absurd sunt de acord cu dumneavoastră, dar cum vă explicați 

că la Craiova au reușit să elimine taxa pe apa de ploaie, dacă nu este legal?  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
În orașele acelea nu este eliminată taxa pe apa de ploaie, dar în loc să se plătească 

ca la noi, pe suprafața declarată pe propria răspundere de fiecare proprietar, în costurile 
de epurare au inclus la global, în mod egal pentru toți cetățenii, costurile legate de 
epurarea apei meteo. Atunci ea nu mai apare pe factură, dar apare la epurare. Tot o 
plătesc, dar nu apare în factură. Este inclusă în costul de la taxa de epurare. Este simplu! 

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Și aici la fel ar fi trebuit pentru că avem apă de canal și apă potabilă. De ce este a 

treia componentă pe factura de la CUP Dunărea? Asta nu înțeleg oamenii și asta nu 
înțelegem nici noi. Dumneavoastră nu ați răspuns la întrebările noastre în primul rând ați 
manipulat această ședință pe parte politică. Nu ați citit corect legea, nu le știți și vreți să ne 
spuneți nouă, iar domnul Secretar la fel caută să ne îmbrobodească. Aici este vorba de 
apă uzată. V-am zis că apa uzată este o componentă a serviciului de canalizare. Serviciul 
de canalizare care cuprinde mai multe ape. Unde găsiți dumneavoastră strategie de 
tarifare apa meteo? Unde găsiți formulă de calcul în strategia apa meteo? Ați forțat 
cetățenii să semneze o declarație pe proprie răspundere și CUP Dunărea emit facturi cu 
această apă meteo. Asta este corect?    
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, în primul rând Secretarul General al Municipiului Brăila nu este 

politician ca noi. El este funcționar public profesionist, care cunoaște legislația. Noi între 
noi putem avea oricâte dispute politice vreți dumneavoastră, dar nu insinuați că un 
funcționar public al Primăriei Municipiului Brăila sau al oricărei instituții, care nu face 
politică, v-ar îmbrobodi. Funcționarii publici nu se ocupă cu așa ceva. Dacă vă deranjează 
că v-a spus cadrul legal este vina dumneavoastră că nu-l cunoașteți, dar nu încercați să 
atrageți funcționarii publici apolitici într-un joc politic murdar. Se vede foarte clar că ați ucis 
limba română mai devreme, neștiind să explicați. Vă citesc ultima oară, poate o să 
înțelegeți: Legea 241/27.07.2018 la care faceți dumneavoastră referire prin introducerea 
articolelor respective și alineatele 23 și 24 a fost abrogată prin Ordonanța de Urgență  
nr.114/28.12.2018. Domnule consilier, ceea ce dumneavoastră propuneți s-a abrogat. Ce 
nu înțelegeți? Ne propuneți o inițiativă nelegală, asta vede toată lumea! De ce o propuneți 
acum? Pentru că e campanie electorală și urmăriți populism. Atâta tot! Ce ați făcut atâția 
ani cât ați avut prim-ministru? De ce nu ați venit atunci cu o lege în Parlament? Domnule 
consilier, este penibil. Este chiar rușinos pentru dumneavoastră să ne propuneți să votăm 
un articol de lege abrogat. Restul discuțiilor nu își au rostul.      

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Este adevărat că s-a abrogat în 2018, dar potrivit ședinței de Guvern prin care 

spune că pot solicita operatorului sau administrației locale eliminarea din factură a acestei 
ape meteo.   

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Ați citit și dumneavoastră că s-a abrogat. Ați admis. Ați înțeles acum? 
 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 
Pot solicita operatorului sau administrației locale eliminarea apei meteo din factură. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Și s-a abrogat. 
 
Domnul consilier, Sîrbu Constantin: 
Doamnelor și domnilor, acest timbru fonetic nu duce la nimic bun. Cetățenii nu și-au 

rezolvat problemele. Dacă tot suntem în Coaliție și tot se discută atunci să modifice acest 
lucru pe care îl tot invocăm aici. Până la urma urmei ambele partide au de pierdut. O 
inițiativă dacă ar veni de la Brăila ar fi de lăudat.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, dacă ați fi luat cuvântul primul i-ați fi lămurit și pe colegii 

dumneavoastră. Apreciez faptul că dumneavoastră ați înțeles că este vorba de tehnică 
legislativă și nu de o hotărâre de consiliu local. Sunteți singurul consilier de la PNL care a 
înțeles acest lucru și a avut curajul să și recunoască. Domnule consilier luați legătura cu 
parlamentarii dumneavoastră să inițieze un proiect de lege pentru eliminarea apei de 
ploaie, dar vedeți că dacă depun proiectul mâine se va vedea după alegeri și iar o să jucați 
în campanie cu proiectul de lege. Așa s-a întâmplat și data trecută. După ce se votează 
veniți la putere și îl anulați și pe acela. E trist, vă spun la modul serios. V-aș recomanda la 
modul serios pentru a ne scuti de dispute politice ca data viitoare să întrebați pe cineva din 
zona juridică a dumneavoastră dacă proiectele respective sunt abrogate.  

Întrebarea este dacă ați înțeles sau susțineți votarea acestui articol din legea 
abrogată.   

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
Dumneavoastră ați înțeles, domnule Primar, că apa de ploaie nu trebuie pusă pe 

facturi?  
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Adică ascunsă undeva. Adică nu se vede pe factură, dar se vede în costuri. Tot 

aceeași bani se iau. Mai susțineți acest proiect sau ați înțeles că este legislația abrogată și 
renunțați? 

 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel: 
PSD cu abțineri și noi ”pentru” și cu asta basta. Oricum nu trece.  
 
Domnul consilier, Gheorghiță Florin: 
Sunteți de acord că trebuie să plătim atât cât ne dă Dumnezeu apă de ploaie? 

Suntem de acord să investigăm posibilitatea de a instala aceste pluviometre? Mie nu mi se 
pare legal să fim taxați pe un serviciu care nu există.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am să vă rog să vă informeze domnul consilier Popa că s-a mai investigat acest 

lucru și data trecută și de la atâta investigație s-a admis faptul că legislația prevede că 
facturarea se face pe baza raportărilor Agenției Naționale de Meteorologie. Scrie clar în 
lege și nu avem cum să investigăm noi. Dumneavoastră trebuie să veniți în consiliul local 
cu certitudini. A ascunde prețul apei pluviale în costul apei de canalizare înseamnă faptul 
că sunt doar mințiți brăilenii, pentru că ei tot o plătesc, dar nu o mai văd. Nu așa se face 
politică. Noi trebuie să ne asumăm că este o legislație care trebuie respectată. Faptul că 
se mută un cost dintr-o parte în alta și vor plăti mai mult cei care astăzi plătesc mai puțin 
doar pentru a se împărți în mod egal la toată lumea, nu e corect pentru că unii au o 
suprafață mai mare și unii mai mică.  

Domnule Președinte, supuneți la vot propunerea abrogată a consilierilor PNL și 
fiecare votează așa cum consideră.  

 
Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 7 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu Alexandru, 

Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  Sandu Marius – George 
și Sîrbu Constantin și 17 abțineri proiectul de hotărâre nu a fost aprobat. Domnul consilier 
Gojan nu a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de hotărâre. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 10 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea Inventarului Domeniului 
Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, cu 
modificările și completările ulterioare, la Secțiunea I „Bunuri imobile”, Capitolul G, 
Subcapitolul G4, poziția nr. 11 și Subcapitolul G9, poziția nr. 3, conform Raportului de 
evaluare nr. 59511/13.02.2024, completarea Anexei nr. 1 la Secțiunea a II - a „Bunuri 
mobile”, cu pozițiile nr. 47 și nr. 48, precum și darea acestora în administrare Serviciului 
de Utilitate Publică de Administrare și Gospodărire Locală Brăila, prin completarea 
contractului de administrare nr. 1/40164/13.12.2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat 
 
Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului: 
Începând cu acest punct, din cauza faptului că nu are o conexiune de calitate, 

doamna consilier Voineag Cristiana nu se mai poate conecta. 
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Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  

 Trecem la dezbaterea punctului 11 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea Inventarului Domeniului 
Public al Municipiului Brăila, la Secțiunea a II-a, bunuri mobile – Anexa nr. 2, cu 9 noi 
poziții, pozițiile nr. 25 – 33 reprezentând bunuri de uz public „autobuze electrice” și 
„stații de încărcare rapidă”, conform proceselor - verbale de recepție nr. 
171240/2537/23.10.2023, nr. 171227/2533/23.10.2023, nr. 171231/2535/23.10.2023, nr. 
171235/2536/23.10.2023, nr. 171244/2538/23.10.2023, nr. 171247/2539/23.10.2023, nr. 
128465/18.08.2023, nr. 212998/21.12.2023 și nr. 213003/21.12.2023, declararea bunurilor 
ca fiind de uz sau de interes public local, modificarea valorilor de inventar prevăzute în 
Anexa nr. 2 din Secțiunea a II – a, ca urmare a aplicării prevederilor O.U.G. nr. 64/2022 și 
O.U.G. nr. 44/2023,  precum și transmiterea acestora societății Braicar S.A. Brăila în 
vederea exploatării. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 

  Trecem la dezbaterea punctului 12 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea actului adițional nr. 11 la 
Contractul de delegare a gestiunii serviciului public de transport local în Municipiul Brăila 
nr. 13828/11.06.2020. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat 

 
 Trecem la dezbaterea punctului 13 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Dr. Constantin Hepites nr. 1. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
       

 Trecem la dezbaterea punctului 14 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Golești nr. 21. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
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 Trecem la dezbaterea punctului 15 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Mare nr. 35 lot 2. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 16 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune 
al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Unirii nr. 216. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.     
 

Trecem la dezbaterea punctului 17 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Local Municipal Brăila şi aprobarea componenţei comisiei de licitaţie pentru concesionarea 
unui bun imobil, în suprafață de 2.000 mp, situat în perimetrul II (parcela T45, P323/1, Lot 
1/16), aflat în administrarea Regiei Autonome „ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE 
BRĂILA”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
 
Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 

     Referitor la acest proiect de hotărâre, precizez faptul că desemnarea 
reprezentanților Consiliului Local Municipal Brăila ca membri titulari și membri supleanți în  
comisiile de licitație, se face prin vot secret. 

În urma discuțiilor purtate cu liderii de grup P.S.D. și P.N.L. am primit următoarele 
propuneri: 

Din partea grupului P.S.D., au fost propuși următorii: 
- membri titulari:   1. Neacșu Cornelia;  

                        2. Voineag Cristiana.  
 - membri supleanți:  Boșneag Sorin - Eugen 
               

Din partea grupului P.N.L. au fost propuși următorii: 
- membri titulari:   1. Sandu Marius  - George 

                        2. Pascale Mihai - Viorel 
 - membri supleanți:  Sîrbu Constantin 
                                         

Dacă mai sunt și alte propuneri ? 
 
Pentru comisia de numărare a voturilor am primit următoarele propuneri: domnul 

consilier Tudose Daniel, Președinte de comisie, iar domnii consilieri Gojan Petru și Popa 
Petrică – Costel membri. Mai sunt și alte propuneri ? 

 
Domnul consilier, Tudose Daniel: 
Comisia de numărare a voturilor formată din: 

  - TUDOSE DANIEL     - Preşedinte 
  - GOJAN PETRU     - Membru 
  - POPA PETRICĂ – COSTEL   - Membru 
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 A procedat la numărarea voturilor pentru numirea ca membri titulari în comisia de 
licitaţie pentru concesionarea unui bun imobil, în suprafață de 2.000 mp, situat în 
perimetrul II (parcela T45, P323/1, Lot 1/16), aflat în administrarea Regiei Autonome 
„ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE BRĂILA” și a constatat următoarele: 

a) NEACȘU CORNELIA                         - voturi „pentru” 16     - voturi „împotrivă” 7 

b) VOINEAG CRISTIANA        - voturi „pentru” 16     - voturi „împotrivă” 7 

c) SANDU MARIUS - GEORGE       - voturi „pentru” 7       - voturi „împotrivă” 16 

d) PASCALE MIHAI - VIOREL        - voturi „pentru” 7       - voturi „împotrivă” 16 

              - voturi anulate 0   

 Total buletine de vot:            23 
         

       A procedat la numărarea voturilor pentru numirea ca membru supleant în comisia de 
licitaţie pentru concesionarea unui bun imobil, în suprafață de 2.000 mp, situat în 
perimetrul II (parcela T45, P323/1, Lot 1/16), aflat în administrarea Regiei Autonome 
„ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE BRĂILA” și a constatat următoarele: 

a) BOȘNEAG SORIN - EUGEN               - voturi „pentru” 16 - voturi „împotrivă” 7 

b) SÎRBU CONSTANTIN          - voturi „pentru” 7 - voturi „împotrivă” 16 

                      

                         - voturi anulate   0    

    Total buletine de vot:        23 
 

Drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal azi, 12.03.2024, în 3 (trei) 
exemplare.  

 
Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat.        
 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 18 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea asocierii Municipiului Brăila, 
prin Consiliul Local al Municipiului Brăila,  cu Județul Brăila, prin Consiliul Județean Brăila, 
pentru cofinanțarea și realizarea lucrărilor la obiectivul de investiții «Modernizarea 
spațiilor publice din Cartierele Vizirului și Buzăului». 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu 18 voturi ”pentru” și 7 abțineri ale domnilor consilieri Alexandru Ionel, Drogeanu 

Alexandru, Gheorghiță Florin, Pascale Mihai – Viorel, Popa Petrică – Costel,  Sandu 
Marius – George și Sîrbu Constantin proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

      
 Trecem la dezbaterea punctului 19 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Alegerea preşedintelui de şedinţă pentru 
luna aprilie 2024. 

Comisiile 1, 2, 3, 4 și 5? 
Discuții? 
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Domnul DRĂGAN ION, Secretarul General al Municipiului Brăila: 
Conform Regulamentului Consiliului Local Municipal Brăila, urmează domnul 

consilier local municipal Pascale Mihai – Viorel. 
 
Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 20 de pe ordinea de zi - Alte probleme.    

 
Domnul consilier, Sandu Marius - George: 

 Domnule Primar, ce s-a întâmplat cu marmura din Piața Traian? 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
 V-am răspuns data trecută.  
 

Domnul consilier, Popa Petrică  - Costel: 
 Pe strada Carantinei se circulă foarte intens. Au intervenit cei de la CUP Dunărea 
de câteva ori pe porțiunea dintre unitatea militară și bulevardul Carol unde s-a format un 
făgaș periculos. N-aș vrea să se întâmple ce s-a întâmplat în față la maternitate. Cred că 
este bine să le solicitați celor de la CUP Dunărea să intervină.  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Da, am să le transmit. Mulțumesc! 
 
Domnul consilier ORZAN RĂZVAN – IONUȚ, Președinte de ședință:  

 Alte discuții? Nemaifiind alte discuții declar ședința închisă. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Preşedinte de şedinţă: Orzan Răzvan – Ionuț              ____________ 

 
Secretarul General al Municipiului Brăila: Drăgan Ion   ____________  
 
 
 
 
 
 
J.I./ 4 ex. 


